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ИНФОРМАЦИЯ ОТ РЕДАКЦИИ ВЕСТНИКА РУДН. 
СЕРИЯ «МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ» 

ДЛЯ ПОТЕНЦИАЛЬНЫХ АВТОРОВ 
Вестник РУДН, серия «Международные отношения» — это ведущий россий-

ский научный журнал РУДН по международным отношениям, созданный в 2001 г. 
Журнал включен в Перечень изданий, рекомендованных ВАК для опубликования 
результатов кандидатских и докторских исследований по политическим наукам, 
истории и экономике. Журнал распространяется по подписке, а также рассылается 
в ведущие вузы РФ по международным отношениям и институты РАН. Электрон-
ный англоязычный дайджест журнала рассылается по ведущим мозговым центрам 
мира по международным отношениям, входящим в рейтинг «Global Go To Think 
Tanks» Университета Пенсильвании. 

Редакция журнала принимает к печати ранее не публиковавшиеся работы, 
при этом приоритет отдается следующим материалам:  

1) статьям, соответствующим тематической направленности номеров жур-
нала. Тематический портфель на 2016 г. следующий: 

№ 2 2016  Африка в системе международных отношений  до 15.03.2016  

№ 3 2016 Международные конфликты и устойчивое развитие до 15.06. 2016 

№ 4 2016 Иран и Индия в системе международных отношений до 15.09.2016 

2) статьям на английском языке. Журнал является двуязычным, и редакция 
заинтересована в повышении доли статей на английском языке;  

3) статьям с выраженной исследовательской методологией, методами при-
кладного анализа международных отношений; 

4) статьям, соответствующим постоянным рубрикам журнала, — «Мир и безо-
пасность», «Международные экономические отношения», «Двусторонние отноше-
ния», «Прикладной анализ», «История международных отношений», «Междуна-
родное образовательное сотрудничество», «Политические портреты», «Рецензии». 

Правила предоставления рукописей размещены на сайте vestnik.rudn.ru 
(в связи с переходом на редакционные стандарты, совместимые со Scopus, с ноября 
2015 г. изменились правила). 

При несоблюдении требований к правилам предоставления рукописей они 
возвращаются на доработку до прохождения процедуры рецензирования. 

Каждая рукопись в обязательном порядке направляется редакцией на «двой-
ное слепое» рецензирование, результаты которого пересылаются автору в течение 
2—3 недель.  

Рукописи принимаются только по электронной почте на имя Ответственного 
секретаря серии Константина Петровича Курылева по адресу: interjornalrudn@pfur.ru 
с пометкой «Для публикации» в теме письма. 

Потенциальных авторов приглашаем направлять развернутые тезисы на 2—
3 страницы с изложением цели, гипотезы и методологии исследования, представ-
лением его будущей структуры, или полноценные, завершенные статьи. 
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VESTNIK RUDN. INTERNATIONAL RELATIONS. 
AUTHOR GUIDELINES 2015—2016 

PFUR and Vestnik RUDN. International Relations. Peoples’ Friendship Uni-
versity of Russia, PFUR (ex-Patrice Lumumba University) is one of the top Russian 
universities and the leader in terms of students body internationalization across the CIS 
and the BRICS countries (the students represent more than 150 countries of the world). 
Central IR scientific edition of the University — Vestnik RUDN. International Rela-
tions (published since 2001) — has also international dimension. What we focus most on 
are pressing global issues and the history of international relations, foreign policy and 
diplomacy, regional security in Asia, Africa and Latin America, the «North-South» rela-
tionship and cooperation within BRICS, SCO and CIS, as well as international academic 
cooperation.  

Our authors. Our authors are known Russian scholars of international affairs 
who represent leading metropolitan and regional universities, as well as institutes of Rus-
sian Academy of Science, and also experts from foreign countries, including those from 
the top European and Asian universities. Many authors of Vestnik RUDN — postgradua-
tes and young researchers of PFUR — have come from the CIS countries, Asia, Africa 
and Latin America, who explore foreign policy issues of their states and add their lo-
cal/nationspecific perspective in addressing current global issues.  

Thematic scope. Each issue of Vestnik RUDN has specific thematic scope. Upcom-
ing issues of Vestnik RUDN will deal with the following issues: 

№ 2 2016  Africa in the International System  till 15 March 2016  

№ 3 2016 International Conflicts and Sustainable Development till 15 June 2016 

№ 4 2016 Iran and India in the International System till 15 September 2016 

Vestnik RUDN. International Relations is inviting prospective contributors. Both 
languages are welcome for articles — English and Russian. For more information on the 
thematic focus of the upcoming issues of Vestnik RUDN and on the rules of submit-
ting manuscripts, visit vestnik.rudn.ru. 

Manuscripts are to be submitted via e-mail: interjornalrudn@pfur.ru to Konstan-
tin Petrovich Kurylev marked “for publication” in the subject line. 

Prospective authors are welcome to send detailed abstracts (2—3 pages) outlining 
the purpose, methodology and hypothesis of the study, his view of the future structure, 
or complete, finalized papers. 

 
Editors of Vestnik RUDN. International Relations 

 



 

182 

 
The program provides an extensive training in Russian Studies through a broad range of 

courses, both in English and Russian languages. The Program is designed for international stu-
dents who take interest in Russian history and culture, domestic and foreign politics, governance 
and law, economics and business. The program will be especially useful for those who love 
Russian and want to learn this language well. Some command of Russian is recommended for 
applicants but not required. 

1�st year The first two year's cirriculum provides rigorous on�campus training of Russian language and core 
courses in English. PFUR is the leading Russian University in providing Russian language for 
foreigners including training astronauts. 

2�nd year 

3�rd year By the third year of studies students will acquire proficiency in Russian language and will cover 
the curriculum solely in Russian 4�th year 

All of the disciplines can be divided into four subject areas: 

 Art and Humanities Political Science and IR Russian Economy Russian Law 
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h ♦ Cultural Values 
in Modern 
Russia 

♦ History of Russia 
♦ World History 

♦ Political System of Russia 
♦ History of IR 
♦ Introduction to Regional 

Studies 
♦ Diplomatic Etiquette and 

Business Communications 
in Russia 

♦ Economics 
♦ Economy of Russia 
♦ International Economic 

Relations 

♦ Theory of State 
and Law 
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♦ Religious Studies 
of Russia and 
Neigbors 

♦ Education 
in Russia 

♦ History of Rus�
sian Philosophy 

♦ Theory of International 
Relations 

♦ Geopolitics 
♦ Political Ethics 
♦ Foreign Policy of CIS 

countries 
♦ Ideology of Eurasianism 

♦ Financial System 
of Russia 

♦ Doing Business in Russia
♦ Russian Energy Diplo�

macy 
♦ Integration Process 

of Russia and neighbors

♦ Constitutional 
Law in Russia 

♦ Business Law 
in Russia 

♦ Customs Regula�
tion in Eurasian 
Economic Union 

Our contacts: 
Peoples’ Friendship University of Russia 

Faculty of Humanities and Social Sciences, 
Department of Theory and History of International Relations 

Tel.: +7 499 936-85-26; E-mail: ir@pfur.ru 
Program coordinator — Evgenia Zhuravleva Tel. +7 929 697 27 42; 

E-mail: Zhuravleva_ev@pfur.ru 


